
Datum 7 november 2023    

  

Begroting 2024 en Meerjarenraming 2025-2027. 

De term alleen op tegenwind stijgt de vlieger. 

Te veel tegenwind maakt de vlieger stuk. Dat zou de term van de 
Zwijndrechtse Plus Partij zijn.  

De begroting laat precies zien waar de knelpunten liggen, het zijn dan 
ook onzekere tijden. Steeds meer gezinnen gaan gebukt onder de 
stijgende prijzen, ook veel ondernemers hebben te kampen met 
financiële druk. En de tekorten aan gekwalificeerd personeel op alle 
werkgebieden. 

Ondanks een sluitende begroting voor 2024-2025 is er veel 
tegenwind. Dat is merkbaar op alle onderdelen van onze begroting. 
Waaronder de hoge rente en de inflatie. Dat zien wij ook terug in de 
aanschaf van bouwmaterialen. 

Vanaf 2026 is het financieel perspectief zodanig negatief, dat 
bezuinigingen onvermijdelijk zijn. Wij roepen het college dan ook op 
om al voor te sorteren op hetgeen op ons afkomt in 2026. Om 
achteraf niet geconfronteerd te worden met bezuinigingen? 
 

 



De begroting is verdeeld over vijf programma’s: bouwen aan 
vertrouwen, bouwen aan een divers woningaanbod, bouwen aan 
gezondheid en welzijn, bestrijden van armoede en bouwen aan een 
schone en duurzame omgeving.  

*Nieuw in de begroting zijn de effectenindicatoren, het is een mooi 
woord maar daar heb je het dan ook mee gezegd. Er wordt ieder jaar 
tijdens de begroting gesteld dat er wordt gemeten met een 
nulmeting. Tot onze verbazing komt dat elk jaar weer terug, met als 
resultaat dat de indicatoren oude informatie weergeeft vanaf 2018, 
2020, 2021. De vraag die wij ons stellen is dan ook: wat wordt er 
gemeten? Het gaat om het hier en nu anno 2022-2023? We dienen 
hier dan ook samen met D66 een amendement voor in. 

Programma 1 Bestuur, dienstverlening, communicatie en 
participatie. Actieve deelname. 

Vraag: op welke wijze gaan wij als raad en college in samenwerking 
met ambtenaren de kloofdichten tussen overheid, inwoners en 
ondernemers dichten. Bouwen aan vertrouwen schijnt het 
sleutelwoord te zijn, maar de definitie en de uitwerking hiervan is 
niet duidelijk? Zeg wat je doet en doe wat je hebt gezegd.  

De vraag die wij ons stellen is dan ook, scheppen wij geen verkeerde 
verwachtingen richting de inwoners. Als burgers ervan uitgaan dat zij 
meer te vertellen krijgen binnen de gemeente dan zou dat kunnen 
leiden tot tweespalt en besluiteloosheid van raad en college. 

Het grootste probleem doet zich dan ook voor bij bouwzaken. Aan de 
ene kant willen wij als gemeente bouwen op de postzegels die wij 
nog hebben, de burgers zien het bouwen vaak als een last. Zij gaan 
dan ook procederen of komen inspreken waarbij het probleem wordt 
afgewimpeld op de ambtenaar en niet meer op de inhoud. Dat baart 
ons zorgen. De vraag die wij hierbij hebben is, op welke manier kan 
de democratie zijn beloop krijgen zonder besluitenloosheid vanuit de 
raad.  



Er wordt 130.000 euro gevraagd voor participatie en communicatie, 
maar het is voor ons onduidelijk wat we hiervoor gaan doen? Komt 
dit ten goede voor de burgers van Zwijndrecht en betekent dit ook 
nog iets voor de raad?  

Is er al zicht wanneer de diensten catalogus klaar is? Wij gaan ervan 
uit dat het een gemeenteboekje wordt waarin de burgers kunnen 
lezen wat er in Zwijndrecht aanwezig is en dat zij ook kunnen lezen 
waar zij terecht kunnen met verschillende vragen. 

Op welke wijze komen wij de wijkplatforms tegemoet? In de 
begroting staat dat wij de positie van wijkplatforms verstevigen. Hoe 
moeten wij dat zien, is dat financieel of ruimtelijk? Wijkplatform 
Walburg vraagt al geruime tijd voor een overlegruimte, om dit 
realiseren schijnt een moeilijk verhaal te zijn. Volgens de ZPP moet 
dat niet zo moeilijk zijn om hier een oplossing voor te bieden. Hierbij 
vragen wij ook begrip van het wijkplatform Walburg, door te 
aanvaarden wat er qua ruimte wordt aangeboden. 

 Als wij kijken naar bestuur, dienstverlening, communicatie en 
participatie zien wij als ZPP de noodzaak voor uitbreiding bij de 
griffie. We dienen hier dan ook een motie voor in die unaniem is 
ondertekend. 

 

 

 

 

 

 

 

Programma 2 wonen, bouwen en wooncarrière 



Wij zien helaas nog steeds dat inwoners met een hoog inkomen uit 
Zwijndrecht vertrekken omdat zij geen wooncarrière kunnen maken. 
Als ZPP blijven wij erop hameren dat het van belang is dat er 
gemengde wijken worden bijgebouwd, zodat zowel huidige inwoners 
kunnen doorstromen naar een passende woning en iedere 
toekomstige inwoner van Zwijndrecht een geschikte woning kan 
vinden. Daarnaast blijft het voor starters erg lastig om aan een 
woning te komen. In de meeste gevallen hebben zij te veel inkomen 
voor een sociale huurwoning en een te laag inkomen om te kunnen 
kopen. Zeker nu met de gestegen rente is het voor onze jongeren 
niet te doen om een woning te kopen. Wij hopen dan ook dat het 
college hier met betrokken partijen gesprekken over blijft voeren om 
voor deze jongeren een oplossing te bieden. 

Programma 3 Armoede 

Wij zien nog een tegenstrijdigheid die zowel onder armoede en 
wonen vallen.  

Duurzame ontwikkelingsdoelstellingen staat voor SDG. 

In het SDG (Sustainable Development Goals) is geen armoede 
opgenomen als kerndoel waar de strategische opgave 
Armoedebestrijding aan bijdraagt. Er wordt wel gesteld dat er in 
2030 niemand meer in extreme armoede leeft. Hieronder valt het 
voorzien in basisbehoeften van inwoners, zoals betaalbaar wonen, 
kleding, voeding en onderwijs, strategische duurzaamheid en 
gedragsverandering. Aan de ene kant zeggen wij als gemeente wij 
moeten naar minder sociale huurwoningen, aan de andere kant 
worden deze woningen in stand gehouden voor de mensen met 
minder inkomen in onze maatschappij. Wat willen wij nou binnen 
Zwijndrecht? Hoe gaan wij onze effectindicatoren hierop concreter 
maken, zodat het inzichtelijk wordt wat de veranderingen 
teweegbrengen. 

 



 

De effectindicatoren of te wel de pareto analyse geven op dit 
moment een vertekend beeld, er wordt gerekend vanaf 2018 tot 
2021. Wij zouden graag een overzicht krijgen van de lage inkomens 
vanaf 2022-2023. Dit geldt eigenlijk voor alle onderwerpen die aan 
bod zijn komen.  

Kinderen in een uitkeringsgezin 10% is 450 kinderen. Vraag: hoeveel 
zijn het er nu 2023? Dat kunnen wij niet terugvinden. 

Programma 4 Welzijn, zorg, sport en cultuur    

Een gezonde basis voor iedereen. Veerkrachtige buurten. 

Fysieke en mentale gezondheid van de inwoners is een belangrijk 
speerpunt in het Raadsprogramma krachtig Zwijndrecht. Dit gaat niet 
alleen over zorg en ondersteuning, maar ook over de sociale cohesie, 
een gezonde en schone leefomgeving die ervoor zorgen dat iedere 
inwoner kan sporten, bewegen, en cultuur kan beleven. Wij kunnen 
ons in alle aspecten vinden behalve de schone leefomgeving. Wij 
hebben moeite met sommige wijken in Zwijndrecht waarin het 
schoon en veilig allerminst aanwezig is. Het vuil naast de 
afvalcontainers, de smerige fietstunneltjes, achterstallig onderhoud 
aan de woningen, schoonmaak portieken en groenonderhoud.  

De WMO baart onze zorg, wij lezen alleen wij monitoren. Wij zouden 
graag zien dat er al wordt voorgesorteerd op hetgeen er op ons 
afkomt gezien de vergrijzing. Want we zien dat we boven het 
landelijk gemiddelde zitten van inwoners die een WMO-indicatie 
hebben.  Niet iedereen kan thuis blijven wonen vanwege gesteldheid 
en gezondheid. Het zou wel fijn zijn als mensen moeten worden 
opgenomen in een verpleeghuis dat het dan ook in Zwijndrecht kan.  

 

 



Programma 5 duurzaam en veilige leefomgeving. 

Veilige leefomgeving laat te wensen over. Het treinstation is een 
hangplek geworden en levert overlast, mensen worden lastiggevallen 
ondanks het aanwezige cameratoezicht. Geweld en vernielingen zijn 
zaken die structureel gebeuren. Een nieuw aangelegd kunstgras 
voetbalveld in het molenvlietpark is elke avond een trekpleister voor 
hangjeugd met vuurwerk, de brandgaten zitten er al in.  

Develpark waar de schoolgaande jeugd niet graag doorheen fietst. 
Waar is en blijft de handhaving van onze 9 BOA’S. We zijn binnen 
Zwijndrecht van 4 naar 9 boa’s gegaan, daar hangt een prijskaartje 
aan. Dit schept verwachtingen, waaronder meer zichtbaarheid van 
onze Boa’s.  
 
In de avonduren zijn wij als gemeente Zwijndrecht afhankelijk van de 
politie uit Rotterdam die dan een politieauto langs sturen als die 
toevallig in de buurt is. Ik zou niet weten hoe wij op deze wijze de 
criminaliteit en ondermijning moeten aanpakken. Als ZPP zouden we 
dan ook graag de burgemeester willen oproepen om gesprekken te 
blijven voeren over het belang van een politiepost in Zwijndrecht. 

Onze veiligheid hangt aan een dun draadje. In 2024 stelt de 
gemeente een veiligheidsplan op en via de veiligheidsmonitor 2024 
krijgen wij een overzicht van de veiligheidsbeleving van onze 
inwoners. Maar de vraag die er dan rijst is wat hebben we nu??? 

        

 

 

 

 

 



Het is mooi dat er een begroting ligt die sluitend is, daar zijn wij 
zeer blij mee.  

Ondanks onze kritische opmerkingen zijn wij zeer tevreden met 
hetgeen wij allemaal doen in Zwijndrecht. En dat kost ook wat om 
het allemaal te realiseren.  

Denk hierbij aan: 

Een nieuw zwembad. Wel hebben een opmerking over de huidige 
openingstijden voor wat betreft het recreatief zwemmen, en de 
horecavoorziening welke tot op heden nog niet is geopend. 

Er wordt stevig ingezet op bouwen, wij hopen wel dat de burgers ook 
inzien dat het nodig is. Onze jongeren in Zwijndrecht en Heerjansdam 
willen ook een dak boven hun hoofd.   

Een nieuwe kinderboerderij waar wij als ZPP heel blij mee zijn. 

Een nieuw voetbalveld in het Molenvlietpark. 

Er wordt hard gewerkt aan de energieopgave en vergroening. 

En tot slot zijn wij blij dat het minimabeleid is verruimd. 

 

Belastingvoorstellen 

Als ZPP gaan wij akkoord met alle inflatievoorstellen gemeentelijke 
belastingen. 

 


